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جعفرزاده ایمن آبادی گفت: در حال حاضر شرایط 
ناراحت کننده و بسیار فجیعی وجود دارد و گذر از 

این شرایط کار رئیسی نیست.
انتشــار آمار رسمی تورم تیر ماه و تاکید بر کاهشی بودن آن 
نسبت به ماه قبل واکنش های فراوانی را به همراه داشت. کما 
اینکه دهقانی، دبیر اول کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
شــورای اسلامی در گفتگو با گسترش نیوز به این نکته اشاره 
کــرد که مردم هنگام خرید آمار واقعی تورم را درک می کنند. 
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
بر این نکته تأکید کرد که آمار رســمی تورم که توسط دولت 
سیزدهم منتشر شده با واقعیت انطباق ندارد و دولت با این قبیل 

آمارسازی ها نمی تواند واقعیت را پنهان کند.
دولت آمار را دست کاری می کند

جعفرزاده ایمن آبادی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
دهم در واکنش به نرخ تورم تیر ماه گفت: متاسفانه صداقت در 
این دولت مشاهده نمی شود. واقعیت امر این است که با دست 
بردن در آمار و تغییر مبنای محاسبه آمار نمی توان نرخ واقعی 
تورم را تغییر داد. در حقیقت دولت پایه سال مالی تورم را که سال 
۱۳۹۵ بود به سال ۱۳۹۹ تغییر داد تا از این طریق نسبت درصد 
را کاهش بدهد و مورد دیگر این است که در اعداد دست می برند. 
او در گفتگو با گسترش نیوز افزود: با وجود چنین اقداماتی واقعیت 
این است که هر اقدامی در مورد تورم صورت بگیرد، مردم تورم 
را در سفره و یخچال خانه خود مشاهده می کنند، وقتی یخچال 
و سفر خالی هستند سخن گفتن از قطار پیشرفت نتیجه ای غیر 
از راه رفتن بر روی اعصاب مردم ندارد. یکی از مواردی که در 
برنامه هفتم توسعه مورد انتظار است، استقلال بانک مرکزی و 

استقلال مرکز آمار است. استقلال این ۲ نهاد از این جهت مورد 
نیاز است که بتوانند آمار واقعی را منتشر کنند.

 غلظت دروغ آمار تورم به اندازه بالا است
 که خودشان هم باور می کنند

جعفرزاده ایمن آبادی با تاکید بر آمار کذب نرخ تورم تصریح 
کرد: نکته دیگر این اســت که آمار دست کاری شده دروغین 
به انــدازه ای غلظــت دارد که خود منتشــرکنندگان را هم 
فریب می دهد و خودشــان هم باور می کنند. به عبارت دیگر 
منتشــرکنندگان آمار دروغین به اندازه ای یک دروغ را تکرار 

می کنند که خودشان هم باور می کنند، در صورتی که واقعیت 
حاکی از آن اســت که مردم در شرایط سخت اقتصادی قرار 
دارند و این آمارهای دروغین، خلاف واقعیت، جعلی و غیرواقعی 
سوهان اعصاب مردم است. بنده به کرار گفتم رئیسی حقیقت 
را با مردم در میان بگذارد و بگوید ما دیگر نمی خواهیم با غرب 
رابطه داشــته باشیم بلکه می خواهیم کشــور و مردم داغون 
شوند. بنابراین رئیســی به مردم بگوید نمی توانیم و برای ما 
 هیچی مهم نیســت که بر این اســاس مردم تکلیف خود را

 بدانند.

وزرا رفتار توهین کننده و تحقیرآمیز با کارمندان خود دارند
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس دهم با اشاره به روابط 
ایران و عراق تصریح کرد: هم روس ســتیز هم غرب ستیزی 
اشتباه است، در مجموع ستیز و جنگ بیخود اشتباه است. تاریخ 
سراسر کینه و دشمنی است، آیا کسی بیشتر از عراقی ها به ما 
ظلم کرده؟ ۸ سال تجاوز، حمله و این همه کشته در ایران بر 
جا گذاشــتند. اما الان مجبور هستیم و رابطه داریم. بنده فکر 
می کنم رئیسی و تیم اطرافش صداقت، تقوا، درستی، اخلاق 
و ادب ندارند، در حال حاضر کارمندان همه وزارتخانه ها از وزیر 
مربوطه ناراحت هستند چرا که رفتار پرخاشگر، توهین کننده و 
تحقیرکننده با کارمندان خود دارند. در حقیقت وزرا کارمندان 

وزراتخانه ها و مردم را تحقیر می کنند.
دولت ۳ ماه دیگر از دیروز خود مطلع می شود

جعفرزاده ایمن آبادی در واکنش به اینکه بسیاری بر این باور 
هستند که رئیســی با چنگ و دندان قیمت ها را نگه داشته و 
احتمالاً در نیمه دوم سال شاهد انفجار قیمت ها خواهیم بود، 
متذکر شــد: دولتی که برنامه ندارد مجبور اســت دستوری و 
لحظه ای پیش برود. دولت ۳ مــاه دیگر از دیروز خود مطلع 
می شود، در واقع رئیسی تسلطی بر اداره کشور و اقتصاد ندارد، 
شیرازه اقتصاد کشور از هم پاشیده شده است.جعفرزاده ایمن آبادی 
همچنین ابراز کرد: از این جهت گفته می شود شیرازه اقتصاد از 
هم پاشــیده شده که این حجم از نقدینگی، چاپ اسکانس و 
تورم، منجر به این شــده که فروپاشی اقتصادی از رگ گردن 
به ما نزدیک تر است. درباره اینکه قیمت دلار دستوری کنترل 
شــود، آن یکی را به اوین ببرند و اقداماتی از این قبیل صورت 
بگیرد باید گفت که همه این موارد تا مدتی پاسخگو خواهد بود، 

در نهایت دولت می خواهد چه اقدامی انجام دهد، دلار هرات و 
سلیمانیه چه شد؟ عرضه و تقاضا امری شوخی بردار نیست، دولت 
نمی تواند دلار وارد کشور کند همانطور که نتوانست بدهی خود را 
از عراق بگیرد، وقتی دلار وارد کشور نشود، یعنی تورم، بیچارگی، 
گرانی و و بدبختی.عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس دهم 
در مورد وضعیت فعلی بورس ادامه داد: در حال حاضر وضعیت 
بورس به این ترتیب است که کسی سهام نمی خرد یعنی افرادی 
که آمدند وعده دادند ۳ روزه بورس را درست می کنند، مردم را 
به خاک سیاه نشاندند، چرا کسی در مورد بورس حرف نمی زند؟ 
چرا مجلس در این مورد سکوت کرده است؟جعفرزاده ایمن آبادی 
با اشاره به کشمکش اخیر دولت و مجلس خاطرنشان کرد: نکته 
دیگر مربوط به نامردی است که سال آخر در حق مجلس کردند 
کما اینکه روزنامه دولت اعلام کرد ۵۳ درصد مردم تا حالا اسم 
رئیس مجلس را نشنیده است. بنابراین دولت ناگهان زیرپای 
مجلس را خالی کرد که از این طریق نیروهای به قول خودشان 
انقلابی را خارج کنند، انقلابی ترها را وارد کنند و مجلس را تحت 
تسلط خود داشته باشند. بنابراین این اقدام اوج نامردی تیم دولت 
به نمایندگان مجلس است، البته این نامردی حق نمایندگان 
مجلس اســت چرا که نمایندگانی پشت مردم را خالی کردند 
امروز زیرپای آنها خالی می شود.این نماینده ادوار مجلس شورای 
اسلامی ضمن پیش بینی شرایط اقتصادی کشور در نیمه دوم 
سال گفت: در حال حاضر شرایط ناراحت کننده و بسیار فجیعی 
وجود دارد و گذر از این شــرایط کار دولت نیست. دولتمردان 
شناختی از اعداد ندارند و نمی داند یک درصد چه تبعاتی به همراه 
دارد و یــا ۲ درصد یعنی چه؟ در حقیقت آنها اندازه اعداد را بلد 

نیستند که این برای کشور فاجعه است.

عضو کمیسیون بودجه مجلس دهم؛

فروپاشی اقتصادی از رگ گردن به ما نزدیک تر است

هزارانخانوادهاثاثیهمنزلخودراانبارکردهوبیخانمانشدهاند

مستاجرانبهدنبالکانتینر!
اگر به انبارهــای کانتینری در اطراف تهــران بزنید، تعداد 
کانتینرهایی که برای انبار وسیله ها و اثاثیه منزل اجاره شده، 
توجه شما را جلب خواهد کرد. در سال های پیش، این کانتینرها 
بیشتر برای انبار تجهیزات کارگاه ها، مطب ها و دفاتر اداری مورد 
استفاده قرار می گرفت. امروز اما، تغییر کاربری تعداد زیادی از 
آن هــا به منظور انبار اثاث خانه ها، پرده از یک واقعیت تلخ بر 

می دارد: تهران، شهروندانش را بیرون می کند!
کمتر کســی را در شهرهای ایران پیدا کنید که این روزها، دغدغه مسکن 
نداشته باشد. هزینه  اجاره مسکن در کشور، به ویژه در تهران به قدری افزایش 
یافته که تعدادی از شهروندان را به کوچک تر کردن خانه شان و یا مهاجرت به 

شهرهای حاشیه ای محل زندگی شان وادار کرده است.
بنــا به آخرین آمار، به طور میانگین حدود ۷۰درصد از درآمدهای هر خانوار 
ایرانی، صرف اجاره مســکن می شود. طبق آخرین آماری که روزنامه دنیای 
اقتصاد از وضعیت اجاره خانه در جنوب تهران منتشر کرده، هزینه رهن کامل 

یک خانه ۵۰ متری در محله »سی متری جی«، ۴۵۰ میلیون تومان است.
نخستین دردسر کوچک تر شدن خانه های اجاره نشینان و به حاشیه رانده شدن 
شــهروندان، روی دست ماندن اثاثیه منزل شان است و کم هزینه ترین راهی 

که رگه هایی از امید نیمه جانی در آن دیده  می شــود، انبار کردن این اثاثیه در 
مکانی ارزان است.

کوچک تر شــدن خانه ها البته بدترین اتفاقی نیست که به خاطر اجاره های 
نجومی و سرسام آور برای مستأجران می افتد. کار اکنون به جایی رسیده که 
بســیاری از خانواده ها دیگر توان اجاره یک واحد با حداقل متراژ را هم ندارند 
و به ناچار اسباب و اثاثیه خود را در کانتینرهای حاشیه  پایتخت انبار می کنند 

و خودشان به خانه پدر و مادر باز می گردند یا به شهرستان مهاجرت می کنند.

یکی از انبارداران اطراف تهران به فراز گفته که بســیاری از خانواده ها، اثاث 
منزل شان را با قراردادهای یک ساله و دوساله در کانتینرها انبار می کردند اما پس 
از پرداخت کرایه ماه اول، دیگر خبری از پرداخت های بعدی نبود. یعنی در واقع، 
خانواده های به حاشیه رانده شده یا ناچار به مهاجرت، پس از کوچ اجباری قید 
وسایل و اثاثیه منزل شان را می زنند. گویی که کالبد، قید جوارحش را زده باشد. 
البته انباردارها پس از مدتی، فکر این جا را نیز کردند. حالا شما برای انبار اثاث 

منزل خود، باید اجاره ۶ ماه یک کانتینر را پیش پرداخت کنید.
اگر قیمت مسکن نزولی است چرا ۷ ماه است آمار نمی دهید

مســاله قابل توجه دیگر، کاهش روافزون تعداد کانتینرهای اجاره ای است. 
آن طور که پیداست، تقاضای خانوارهای تهرانی برای انبار اثاثیه منزل شان به 
قدری افزایش پیدا کرده که پیدا کردن کانتینرهای خالی را با مشکل مواجه 

کرده است.
طبق آمار وزارت بهداشت، جمعیت مناطق حاشیه نشین و سکونت گاه های 
غیررســمی در سال ۱۳۹۵، برابر با ۱۰میلیون نفر و ۱۵۹هزار و ۳۵۲ نفر بود. 
تعداد حاشیه نشین ها در سال ۹۵، حدود ۱۳ درصد جمعیت کشور را تشکیل 
می داد. در بهمن ماه ۱۴۰۰ »مجتبی یوسفی«، عضو کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی گفت که جمعیت حاشیه نشین ها در کشور به ۲۰ میلیون نفر 

رسیده است. طبق این گفته ها، حدود ۲۴درصد جمعیت کشور حاشیه نشین 
بودند. افزایش تقریبا دو برابری تعداد حاشیه نشین ها در طول تنها ۵ سال، صدای 

هشدار را برای طبقات شهری به صدا در می آورد.
حالا دو سال از اعلام جمعیت ۲۰میلیونی به حاشیه رانده شده ها می گذرد. از 
سالی که میانگین قیمت هر متر مربع مسکن ۳۳ میلیون تومان بود و حالا به 
۷۸ میلیون تومان رسیده اســت. افزایش نرخ اجاره بها نیز از سوی دیگر کمر 
مستاجران را شکسته است. تورم اجاره بها در سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱، رکورد 
ســال های پیشین را جا به جا کرد. تا جایی که با پیشی گرفتن از ۵۰درصد، 
رکورد ۳۲ ســال اخیر را شکست. در پاییز ۱۴۰۰ تورم نقطه به نقطه اجاره بها 
به ۵۳.۶ درصد رسید. شــهروندان در این زمان، ۵۳.۶ درصدر بیشتر از زمان 
مشابه در ســال ۹۹ بابت اجاره بها هزینه کرده اند. این رقم در پاییز ۱۴۰۱ به 
۴۶درصد رسید؛ یعنی ۴۳ درصد بیشتر از پاییز ۱۴۰۰ که خودش، ۵۳.۶درصد 

بیشتر از پاییز ۹۹ بود.
همه این ها، دلایل کوچ اجباری مستاجران تهرانی را عیان می کند. اجاره خانه 
روز به روز در حالافزایش است و دستمزدها و درآمدها، همواره از تورم عقب 
می مانند. با این اوصاف، دل کندن از اثاثیه منزل شاید کم اندوه ترین انتخابِ 

اجباری است که برای مستاجران باقی می ماند.

نماینده مجلس:
طبق حکم دیوان عدالت اداری، رییس سازمان برنامه 

و بودجه هم باید با دولت خداحافظی کند
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: طبق حکم دیوان عدالت اداری؛ 
رییس سازمان برنامه و بودجه نیز همانند رییس سازمان اداری و استخدامی 

کشور باید با دولت خداحافظی کند.
 احسان ارکانی گفت: با تأیید حکم دیوان عدالت اداری مبنی بر لغو انتصاب میثم لطیفی، رییس 
سازمان اداری و استخدامی کشور به علت ممنوعیت مأموریت شاغلین موسسات غیردولتی به 
دولت طبق ماده ۴۷ قانون مدیریت خدمات کشوری، این حکم به سایر اعضای هیأت علمی 
دانشــگاه غیردولتی امام صادق )ع( که در دولت منصوب شده اند نیز تسری پیدا می کند.عضو 
کمیسیون اصل نود افزود: آقای داود منظور، رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور نیز که عضو 
هیات علمی دانشگاه امام صادق )ع( است مشمول حکم دیوان عدالت اداری خواهد شد و امکان 
ادامه تصدی در مسئولیت فعلی را نخواهد داشت. به گزارش اقتصادآنلاین، نماینده مردم نیشابور، 
فیروزه، زبرخان و میان جلگه تشریح کرد: خاتمه خدمت میثم لطیفی و داود منظور و جایگزینی 
آنها با دو فرد جدید واجد شرایط قانونی، آزمون بزرگ قانونگرایی دولت سیزدهم در تمکین به 

رأی صادره توسط قوه قضاییه خواهد بود.

حجت الاسلام فلاحی از امضاکنندگان استیضاح وزیر کشور:
 ضعف مدیریت در استان ها 

دلیل امضاء استیضاح وزیر کشور است
سخنگوی کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس با بیان اینکه نامه 
استیضاح وزیر کشور اردیبهشت ماه و قبل از بخشنامه معاون سیاسی امضا 
شده است گفت: ضعف مدیریت در استان ها دلیل امضاء استیضاح وزیر کشور 

است.
احمدحسین فلاحی که از امضاکنندگان استیضاح وزیر کشور است، گفت: با توجه به ضعف 
عملکرد واضح مدیریت در استان ها خصوصاً استان همدان اواخر اردیبهشت ماه نامه استیضاح 
وزیر کشور را امضا کردم که قریب دوماه قبل از موضوع »بخشنامه معاون سیاسی وزیر« بوده 
و با این مسئله مرتبط نیست، لذا با توجه به وضعیت حاکم در استان که در نهایت مردم متضرر 
می شوند و عزمی برای تغییر شرایط دیده نمی شود، لازم است رئیس محترم مجلس استیضاح 
وزیر را پس از بررسی در کمیسیون اعلام وصول کند.نماینده مردم شریف همدان و فامنین در 
گفت و گو با خانه ملت افزود: امضای استیضاح وزیر کشور به دلایل متعدد، مسائل مهم و کلان 
از جمله نحوه انتخاب، انتصاب و نظارت بر فعالیت مدیران ارشد دولت در استان ها و شهرهای 
کشور است و متاسفانه با جوسازی های رسانه ای، مطالبه از وی به موضوع بخشنامه اخیر معاون 

سیاسی وزیر کشور تقلیل یافت که امری نادرست است.

 پرداخت وام ۲۰ میلیون تومانی
 به ۳۰۰ هزار بازنشسته تامین اجتماعی 

معاون برنامه ریزی، مالی و پشــتیبانی سازمان تامین اجتماعی از پرداخت 
وام ۲۰ میلیون تومانی به بازنشستگان تامین اجتماعی از طریق کانون های 

بازنشستگی خبر داد.
سید مرتضی حســینی؛ معاون برنامه ریزی، مالی و پشتیبانی ســازمان تامین اجتماعی در 
گفت وگویی درباره پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به بازنشستگان این سازمان اظهار کرد: 
میزان این وام در سال ۱۴۰۰ ، ۷ میلیون تومان بود که در سال گذشته به ۱۲ میلیون تومان افزایش 
پیدا کرد.وی با اشاره به افزایش مجدد رقم وام قرض الحسنه بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی 
گفت: این مبلغ امسال به ۲۰ میلیون تومان رسیده است.معاون برنامه ریزی، مالی و پشتیبانی 
سازمان تامین اجتماعی درباره نحوه ثبت نام و پرداخت این وام افزود: بازنشستگان می توانند از 
طریق کانون های بازنشستگی درخواست خود را برای دریافت وام ثبت نام کنند.حسینی اضافه 
کرد: بازنشستگان باید به کانون های بازنشستگی استان ها و شهرستان ها مراجعه و پس از ارائه 
مدارک منتظر دریافت وام باشند.وی با اشاره به اینکه در سال جاری پرداخت وام قرض الحسنه 
به ۳۰۰ هزار نفر از بازنشستگان برنامه ریزی شده است، تصریح کرد: احتمال دارد تا پایان سال 

این تعداد به ۵۰۰ هزار نفر برسد.

برگشتیم به دوره امیرکبیر  
مردم با سکه، نقره وطلا معامله می کنند

جمشید عدالتیان درباره اوضاع اقتصادی در کشور گفت:مردم دارند اسکناس و 
کارت های بانکی را کنار می گذارند و به زمان امیرکبیر بر می گردند و با سکه 

نقره و طلا معامله می کنند.
اوضاع اقتصادی کشور را به هم ریخته است که مردم چشم اندازی برای آینده نمی بینند و از این 
وضعیت نگرانند چراکه یک روز مرغ نیست، یک روز آب؛ یک روز برق قطع می شود و یک روز دارو 
نایاب.جمشید عدالتیان درباره اوضاع اقتصادی در کشور گفت: قبل از اسکناس، مردم با سکه طلا، 
نقره و مسی معامله می کردند. امروز بسیاری از افراد پول های خود را به سکه طلا و نقره یا شمش 
طلا و نقره تبدیل می کنند. در واقع مردم دارند اسکناس و کارت های بانکی را کنار می گذارند و به 
زمان امیرکبیر بر می گردند. لازم است یک اصلاح ساختار اقتصادی در کشور اتفاق بیفتد تا مسئله 
تورم حل شود وگرنه وضعیت همین طور ادامه پیدا می کند.وی افزود: مشکلات اقتصادی روی 
هم انباشته و به دولت آقای رئیسی منتقل شده اند، اگر اصلاح اقتصادی انجام نشود، دولت بعدی 
هم با انباشتی از مشکلات اقتصادی مواجه خواهد بود که آثار این مشکلات بر سایر حوزه ها نیز 
منتقل می شود. در واقع مشکلات اقتصادی باعث شده تا رسیدگی به مشکلات سایر حوزه ها به 
تعویق بیفتد. به طور مثال موضوعات مهمی همچون محیط زیست، آب و امنیت غذایی باید جدی 
گرفته شود نه آنکه بگوییم از این ستون به آن ستون فرج است.این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه 
هر دولتی ســعی می کند دوره خود را به اتمام برساند و رسیدگی به مشکلات را به دولت بعدی 
واگذار کند، یادآور شد: مشکلات اقتصادی از زمان دولت آقای هاشمی شروع و روز به روز حادتر 
شد. زمان دولت آقای احمدی نژاد هیچ کس متوجه نشد ۶۰۰ میلیارد دلار درآمد نفتی چه شد؟ در 
زمان دولت روحانی شاهد تحولات دیگری بودیم. در واقع هیچ دولتی به حل اساسی مشکلات 
اقتصادی نپرداخت و صرفا گذران دوره کرد بنابراین هیچ کدام از زیرساخت های اقتصادی درست 
نشد.به گزارش نامه نیوز، وی افزود: بزرگترین سرمایه یک کشور نیروی متخصص آن کشور است. 
ایران نه تنها برنامه ویژه ای برای آموزش و تربیت نیرو متخصص ماهر در حوزه های مختلف ندارد 
بلکه همین نیروهای متخصص موجود هم در حال مهاجرت به سایر کشورها هستند.عدالتیان با 
بیان اینکه کابینه و مدیران ارشد دولت باید قوی باشند تا به رئیس جمهور برای حل مشکلات یاری 
برساند، یادآور شد: کابینه دولت سیزدهم به نظر نمی آید قوی باشد. در مجموع این مشکلات را 
نمی شود فراموش کرد یا به تعویق انداخت. نتیجه ادامه اوضاع با شرایط کنونی این خواهد بود که 
اگر طبق آمارها ۲۰ میلیون نفر امروز زیر خط فقر هستند در دولت بعدی این آمار به ۳۰ میلیون نفر 
خواهد رسید. طبق آمارها ۵ میلیون بچه مدرسه نمی روند، ۵ میلیون نفر معتاد هستند، مشکل کمبود 

آب هر سال بدتر از سال گذشته می شود.

 علی آبادی به شرط آنکه صمت تفکیک نشود 
بر مسند کار نشست

نماینده کازرون در مجلس در خصوص تفکیک وزارت صمت و تصویب تشــکیل 
وزارت بازرگانی، گفت: بنده جزو مخالفین تفکیک وزارت صمت بودم. در ابتدا که 
دولت موضوع را مطرح کرده بود، دو فوریت آن رای نیاورد و مجلس به یک فوریت 
آن رای داد که در کمیسیون مربوطه بحث و واکاوی شود و در نهایت تصمیم درست 

گرفته شود.
به گزارش اقتصادآنلاین؛ فریدون عباسی، نماینده کازرون در گفت وگو با اقتصادآنلاین گفت: با این 
توضیحات، لایحه زودتر از موعد وارد صحن شد و متاسفانه وزیر صمت در جلسه نبود که صحبت کند. 
از طرفی برخی استدلال می کنند که این موضوع به ساختار برمی گردد و به کمیسیون صنایع مربوط 
نمی شود و نیاز بود که کمیسیون اجتماعی روی موضوع اظهارنظر می کرد و نکته جالب این بود که از 
طرف دولت، آقای دهقان که معاون حقوقی رییس جمهور هستند برای دفاع از لایحه وارد مجلس شد، 
چون ایشان هم تسلط به قوانین داشتند و سوابق ادغام و تفکیک ها را خوب می دانستند و هم چون جایگاه 
خوبی در بین نمایندگان دارند، از این رو توانستند موافقت مجلس را با لایحه بگیرند.عضو کمیسیون انرژی 
مجلس تصریح کرد: به هر حال بهتر بود که در این موضوع مهم، حتماً کمیسیون صنایع و حتی کمیسیون 
کشاورزی به واسطه اینکه برخی وظایف در گذشته از وزارت صمت گرفته و به وزارت کشاورزی داده 
بودند، نظر می دادند.عباسی اظهار داشت: دو سال به پایان دولت سیزدهم باقی مانده است و دولتمردان 
باید فکرشان متمرکز بر حل مشکلات معیشتی مردم باشد. یعنی دولت باید روی چگونگی تولید حداکثری 
کشور فکر کند. از این رو تغییر ساختار آن هم در این شرایط به نفع دولت نیست. به باور من بهتر بود که 
به جای این نوع تفکیک وزارت صمت، کار نرم افزاری در داخل دولت می شد و اختیارات را به وزیر صمت 
می دادند و می گفتند چون تفکیک به صلاح است، این را شما به صورت سیستمی انجام دهید، نه به این 
روش فعلی.وی در ادامه بیان کرد: در روش نرم افزاری، می توانســتیم همه موضوعات را درنظر و آماده 
می کردیم، یعنی سازمان امور استخدامی می توانست آماده می شد که پست ها را مشخص کند و از طرفی، 
بودجه لازم معین می شد، یعنی ساز و کار تعیین بودجه برای وزارت بازرگانی لحاظ می شد؛ دقیقاً مثل 
کاری که دولت در زمان ایجاد شهرستان های جدید انجام می دهد.نماینده کازرون گفت: زیرساخت های 
دولت در حال حاضر برای تشکیل وزارت بازرگانی آماده نیست و از طرفی در شرایط فعلی نباید چنین 
برخوردی با وزیر صمت فعلی می شد، چون من از آقای علی آبادی، وزیر صمت پرسیدم و ایشان گفتند با 
وضعیتی که وزارت صمت داشت و قرار نیست تفکیک شود، بر مسند کار نشستم. یعنی وزیر صمت به 
جای اینکه عمده فکر و ذکرش متمرکز بر تولید، مهار تورم و نظارت بر بازار باشد، حالا باید به تفکیک فکر 

کند. این کار به نفع دولت نبود و به نظرم این روند به خاطر عدم انسجام مدیریت در دولت رقم خورد.

اخبار کوتاه 

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس در واکنش به اظهارات اخیر سخنگوی دولت:رئیس پلیس راهور فراجا:

رئیس پلیس راهور فراجا با تاکید بر اینکه متاسفانه در سال های 
اخیر دولت چندان موضوع کاهش تصادفات را جدی نگرفته است، 
گفت: در طول ســال های اخیر بسیاری از کارهای اساسی نظیر 
نوسازی ناوگان، تجهیزات و امکانات پلیس، هلال احمر، اورژانس 
و ... صورت نگرفته است و با وجود تاکیدات مکرر پلیس، توجه لازم 
به رفع نقاط حادثه خیز جاده ها نشده و هیچ اقدامی برای ارتقای 

ایمنی خودروهای داخلی انجام نشده است.
سردار سید کمال هادیان فر، رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی کشور در گفت وگو 
با ایلنا درباره ارزیابی خود از مباحث مطرح شــده در لایحه برنامه هفتم توســعه 
پیرامون کاهش تصادفات در سطح کشور اظهار داشت: لایحه برنامه هفتم توسعه 
هم اکنون در مجلس شورای اسلامی در دست بررسی قرار دارد و نهایی نشده است. 
جدی ترین موضوعی که پلیس راهور در این برنامه پیگیری می کند، تامین اعتبارات 
لازم و ایجاد هماهنگی بین دستگاه های مسئول در زمینه کاهش تصادفات است، 
چراکه در سال ۱۴۰۱ نزدیک ۲۰ هزار نفر در سوانح رانندگی جان خود را از دست 
دادند و حدود ۳۷۸ هزار نفر نیز در این حوادث مجروح شدند. بنابراین حتما باید یک 
عزم ملی برای کاهش آمار تصادفات و کم شدن تعداد جان باختگان سوانح رانندگی 
در کشورمان ایجاد شود و می توان از ظرفیت برنامه هفتم در این زمینه استفاده کرد. 
وی افزود: در حال حاضر روزانه ۵۰ تا ۶۰ نفر از هموطنان در تصادفات رانندگی 
در جاده ها و شهرها جان خود را از دست می دهند. براساس قوانین جاری کشور، ۳۲ 
دستگاه در پیشگیری از وقوع تصادفات و رسیدگی به سوانح رانندگی و مصدومان 
آن نقش دارند و در قانون تصریح شده است که دولت به عنوان نهادی که منابع 
مالی و امور اجرایی کشور را در اختیار دارد، مسئول هماهنگ کردن این دستگاه ها 
با یکدیگر است، اما متاســفانه در سال گذشته و امسال بسیاری از اقدامات لازم 
برای کاهش آمار جان باختگان تصادفات را انجام نشــده است؛ به نحوی که با 
وجود کاهش آمار تلفات حوادث رانندگی در چند ســال اخیر، سال گذشته تعداد 
کشته شدگان سالیانه سوانح ترافیکی به اندازه ۱۰ تا ۱۵ سال گذشته بالا رفت که 
این عقب گرد بسیار نامطلوب است. هادیان فر گفت: پیشنهاد ما برای برنامه هفتم 
توسعه، کاهش ۵۰ درصدی آمار جان باختگان تصادفات در طول پنج سال بود، ولی 
دولت در متن لایحه، شاخص ۵ درصد برای هر سال یعنی در مجموع ۲۵ درصد 
در طول پنج سال را پیش بینی کرده است و این در حالی است که در برنامه ششم 
توسعه، کاهش ۳۱ درصدی جان باختگان تصادفات پیش بینی شده بود که تا سال 

۱۴۰۰ به این عدد نزدیک شده بودیم، اما متاسفانه در سال ۱۴۰۱ شاهد افزایش 
محسوس آمار کشته شدگان سوانح رانندگی و نوعی عقب گرد در این زمینه بودیم. 
رئیس پلیس راهور فراجا ادامه داد: با وجود مکاتبات و پیگیری های پلیس از دستگاه 
اجرایی، متاسفانه شاخص قابل قبولی برای کاهش آمار تلفات تصادفات رانندگی 
در برنامه هفتم در نظر گرفته نشده است.وی افزود: اساسا در طول سال های اخیر 
بسیاری از کارهای اساسی نظیر نوسازی ناوگان، تجهیزات و امکانات پلیس، هلال 
احمر، اورژانس و ... صورت نگرفته است و با وجود تاکیدات مکرر پلیس، توجه لازم 
به رفع نقاط حادثه خیز جاده ها نشده و هیچ اقدامی برای ارتقای ایمنی خودروهای 
داخلی انجام نشده است. هادیان فر با بیان این که ۴۹ درصد کشته شدگان حوادث 
رانندگی در بیمارســتان ها یا در حین انتقال به مراکز درمانی جان خود را از دست 
می دهند، خاطرنشان کرد: تقریبا نصف آمار ۱۹ هزار و ۴۹۰ نفری کشته شدگان 
تصادفات رانندگی در سال ۱۴۰۱، یا در بیمارستان ها جان خود را از دست داده اند یا 
در حین انتقال به مراکز درمانی جان باخته اند. بنابراین اگر امکانات و تجهیزات بهتر و 
به روزتری برای بیمارستان ها، اورژانس و هلال احمر تهیه شود، بخش زیادی از این 
آمار کاهش پیدا می کند و تاثیر مناسبی بر کم شدن عدد مطلق جان باختگان سوانح 
رانندگی در کشور می گذارد. رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی کشور تاکید کرد: 
درخواست ما از دولت این است که در زمینه کاهش آمار تصادفات، جدی تر از قبل 
وارد میدان شود و گام های عملی تر بر دارد. ما همان قدر که در کشورمان به توسعه 
توجه می کنیم، باید به فراهم کردن زیرساخت های لازم و ارتقای سطح ایمنی و 
امنیت نیز توجه داشته باشیم. آمار بالای تصادفات و جان باختگان آن، گلایه مندی 
به حقی است که مردم از پلیس دارند و ما هم مکلفیم که این موضوعات را از طریق 

نامه نگاری یا بیان مطالب در جلسات به مسئولان دولت منتقل کنیم. 
هادیان فر همچنین با انتقاد از تاخیر دولت در برگزاری جلســات شورای عالی 
حمل ونقل و ایمنی ترافیک گفت:  جلسات شورای عالی حمل ونقل و ایمنی ترافیک 
هر ۵ تا ۶ ماه یک بار برگزار می شود که در بیشتر آنها به جای شخص رئیس جمهور، 
معاول اول ایشان شرکت می کند. خروجی تمام این جلسات نیز کمک چندانی به 
ارتقای سطح ایمنی جاده ها، خودروهای داخلی و سایر زیرساخت های لازم برای 
کاهش تصادفات نیز نکرده است. وی در پایان تصریح کرد: متاسفانه در سال های 
اخیر دولت شاهد اتفاق ملموسی برای بهبود وضعیت موجود نبوده ایم و همچنان 
دســتگاه های امدادی و انتظامی ذی ربط در موضوع ســوانح رانندگی، با کمبود 

اعتبارات، تجهیزات، ناوگان و امکانات مواجه هستند.

ســخنگوی کمیســیون انرژی مجلس گفت: برخلاف ادعای 
سخنگوی دولت، مشکل کنونی ما در حوزه انرژی کمبود قوانین 
نیســت بلکه نبود عُرضه و اراده در میان مسئولان دولتی برای 

اجرای قوانین است.
مصطفی نخعی   درباره اظهارنظر اخیر ســخنگوی دولت در رابطه با موضع 
نمایندگان مجلس در حوزه هدررفت انرژی در کشــور، گفت: برخلاف ادعای 
سخنگوی دولت، مشکل کنونی ما در حوزه انرژی کمبود قوانین نیست بلکه 
نبود اراده در میان مسئولان دولتی برای اجرای قوانین است چراکه در حوزه انرژی 
قوانیــن کم نداریم و به یقین بخش قابل  ملاحظه ای از این ناترازی ها به دلیل 
بی توجهی به سرمایه گذاری در  بخش بالادست نفت و گاز و نیروگاهی است، 
البته مهمتر از آن نادیده گرفتن مسئله مدیریت مصرف است در حالی که می توان 

با اجرای طرح های بهینه سازی مشکلات را کاهش داد.
نماینده مردم نهبندان و سربیشه در مجلس با بیان اینکه متأسفانه تا صحبت از 
بهینه سازی می شود دولت توپ را در زمین مردم می اندازد، افزود: در حالی دولت 
این رویکرد را در حوزه بهینه سازی دارد که هدف قانونگذار به هیچ عنوان چنین 
نبوده است چراکه بیش از  ۵۰درصد از هدرفت انرژی در سازمان ها، ارگان ها و 
سیستم های دولتی اتفاق می افتد و این هدررفت بیشتر در نیروگاه ها، پالایشگاه ها 
و صنایع انرژی بر مشاهده می شود که عموما و کاملًا در اختیار دولت است یا اینکه 

می تواند در آن ها نقش حاکمیتی داشته باشد.
وی در گفت وگو با خانه ملت با اشــاره به اینکه تأکید مجلس بر بهینه سازی 
مصرف انرژی صرفاً به معنای سیاست گذاری مبتنی بر قیمت نیست، توضیح داد: 
هرچند  بهینه سازی و مدیریت مصرف انرژی را می توان با سیاستگذاری قیمتی و 
غیرقیمتی توامان اعمال کرد، اما به لطف مدیریت دوستان در  بخش های مختلف 
اقتصادی و کمرشکن شدن هزینه های خانواده ها و وضعیت معیشتی مردم به دلیل 
تورم افسارگسیخته، اعمال سیاست قیمتی در این حوزه امکان پذیر نیست چراکه 
مردم دیگر توان تحمل یک هزینه مضاعف را ندارند اما ابزارهای غیرقیمتی در 
حوزه انرژی به کفایت وجود دارند و دولت می تواند از این ابزارها همچون ماده ۱۲ 
قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر، هدفمندی یارانه ها، سیاست های ابلاغی حوزه 

انرژی  و... استفاده کنند.
نخعی با طرح این سوال از دولتمردان مبنی بر اینکه چند درصد از تکالیف برنامه 
هفتم توسعه در حوزه انرژی را اجرایی کردید؟، اضافه کرد: با این اوصاف معتقدم 

مشــکل انرژی در کشور نبود قانون نیست بلکه عدم اجرا سیاست ها و قوانین 
است این در حالی است که مجلس در قانون بودجه ۱۴۰۲، ضمن گذاشتن اعتبار 
قابل ملاحظه برای موضوع بهینه سازی، بر تشکیل یک ستاد در این رابطه ازسوی 

دولت تاکید کرد اما دولت هنوز هیچ قدمی در این رابطه برنداشته است.
نخعی تاکید کرد: سخنگوی دولت باید دلایل این کم کاری ها را به مردم توضیح 
دهد و به یقین انداختن توپ در زمین مجلس کار عاقلانه و منصفانه ای نیست و 
با هیچ منطقی همخوانی ندارد لذا به این دوستان توضیه می کنم بیشتر مطالعه 
کنند و بدون مطالعه اظهارنظر نکنند.سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی همچنین مطرح کرد: ریاست محترم مجلس نیز در جلسات برگزار 
شــده در مجلس با موضوع انرژی، اشراف خودشان را کاملا بر مسائل مرتبط 
و اولویت های این حوزه نشان داده و به  یقین اگر صحبتی در این رابطه می کند 
با مطالعه است چراکه ایشان تجربه سال  ها کار اجرایی دارد و این تجربیات گران 
بهاء است.سخنگوی دولت در نشست خبری اخیر خود در پاسخ به سوالی پیرامون 
سخنان رئیس مجلس درباره هدررفت انرژی در کشور و برنامه های دولت برای 
جلوگیــری از این هدررفت، گفت: موضوع هدررفت انرژی بحث دیروز و امروز 
نیست، مجلس اگر نگاه یا برنامه ای در این حوزه دارد، آن را در قالب قانون تصویب 
کند. هم اکنون در ایام تصویب برنامه توسعه هستیم، اگر باید برای هدررفت انرژی 
تدبیری صورت گیرد در برنامه تعیین تکلیف شود. در این زمینه شفاف صحبت 
شود که یارانه پنهان یا رفع هدررفت انرژی یعنی چه؟ یعنی می خواهند نرخ چه 
چیزی جابجا شود؟ کدام نرخ؟ مقصود چه چیزی است؟ شفاف مطرح شود تا مردم 

شفاف متوجه منظور شوند.

هیچ اقدامی برای ارتقای ایمنی خودروهای داخلی 
انجام نشده است

 مشکل حوزه انرژی کمبود قوانین نیست 
نبود اراده در دولت برای اجرای قوانین است

معاون وزیر راه: عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: در حال حاضر در زنجیره فولاد احداث واحد 
جدید مزیت ندارد و اکنون با انبوه ظرفیت های خالی روبه رو هستیم بنابراین باید در این حوزه 
به سراغ تکمیل زنجیره در محصولات پیشرفته موردنیاز کشور مانند ورق های خاص برویم.

روح اله ایزدخواه  با بیان اینکه لایحه برنامه هفتم فاقد جهت گیری صنعتی است، گفت: این لایحه درباره حوزه 
صنعت سکوت کرده و فقط در فصل دهم صرفا اشاره هایی به برخی از زنجیره های صنعتی از جمله پتروشیمی ها 
و معادن شده است.نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر و پردیس در ادامه داد: در شرایطی که در 
لایحه برنامه هفتم توسعه رشد اقتصادی ۸ درصدی پیش بینی شده، سوال این است که موتور این رشد چیست 
و دولت با چه اهرمی به دنبال تحقق این رشد است؟ ما معتقدیم حوزه معدن و تجارت در لایحه برنامه هفتم 
به تحول اساسی نیاز دارد به این معناکه باید زنجیره های تولید اولویت دار مشخص شود.وی اضافه کرد: شرایط 
لایحه موجب شد ما در کمیته صنعت برنامه هفتم -که بنده مسئول آن هستم- زیربخشی را به عنوان زنجیره 
اولویت دار صنعتی از جمله خودرو، فولاد، پتروشیمی، الکترونیک، لوازم خانگی، نساجی، ماشین سازی و صنایع 
حمل و نقل مطرح و جهت گیری موردنیاز این صنایع مشخص شود؛ برخی از این صنایع دچار بحران هستند 
و برخی دیگر نیز با فرصت های بزرگی روبه رو هستند بنابراین برای حضور در بازارهای جهانی جهت گیری 
متناســب هر یک از این صنایع را مشخص کردیم.این نماینده مردم در مجلس یازدهم با بیان اینکه پس از 
مشخص شدن جهت گیری صنایع، باید راهکارهای دستیابی به این اهداف احصا شود، تصریح کرد: علاوه بر 
این پیشنهادات، بخش دیگری به عنوان برنامه های افقی حمایتی از زنجیره های صنعت پیش بینی شده  است و 
موضوع آمایش صنعت، خوشه های صنعتی  و صنایع کوچک و متوسط، اقتصاد دانش بنیان در صنعت، همکاری 
بین بنگاهی )ایجاد کنسرسیوم و شبکه های تولید( و... در این بخش دیده شده است.ایزدخواه ادامه داد: در لایحه 
برنامه هفتم توسعه به زیربخش تجارت خارجی و تعاملات اقتصادی با کشورهای مزیت دار ضعیف پرداخته شده 

و صرفا در ماده ۴ به موضوع کنسرسیوم های صادراتی اشاره شده است بنابراین با توجه به اینکه برنامه های تجارت 
خارجی در حال حاضر به تغییر و تحول اساسی نیاز دارد، موضوع ایجاد زیرساخت های تجاری از جمله ایجاد 
بانک های مشترک، پیمان های پولی مشترک و...  مدنظر ما قرار گرفته و پیشنهاداتی در این زمینه مطرح شده 
است.عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه از ابتدا طی فراخوانی، از همه گروه ها، مراکز ذیربط و 
تخصصی برای دریافت پیشنهادات دعوت به عمل آوردیم و بیش از ۷۰ گزارش پیشنهادی دریافت کردیم، افزود: 
امیدواریم پیشنهادات کمیته صنعت کمیسیون تلفیق پس از طرح در کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه 
به تصویب برسد البته این پیشنهادات پس از موافقت اعضای کمیسیون باید در صحن علنی مجلس نیز بررسی 
شود.وی در گفت وگو با خانه ملت با اشاره به اینکه امروز کشور نیازمند توسعه شتابان در حوزه تولید و صنعت 
است، تصریح کرد: با توجه به اینکه طی ۱۰ سال گذشته متوسط رشد اقتصاد حدود ۰.۳ درصد بوده، حرکت به 
سمت رشد ۸ درصدی به برنامه تحولی، فراگیر و با اهرم صنعت و تولید نیاز دارد که این موضوع در لایحه برنامه 
وجود ندارد.عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه در پیشنهادات ما جهت گیری های اصلی بیان 
و به دولت اجازه داده شده که راهبردهای توسعه صنعت را تدوین کند، افزود: در واقع در این پیشنهادات ما به 
جزئیات ورود نکردیم و برنامه عملیاتی ارائه نشده بلکه جهت گیری های الزام آور تعیین شده است.وی در تشریح 
موضوع فوق به بیان مثالی پرداخت و گفت: به طور مثال در حال حاضر در زنجیره فولاد احداث واحد جدید 
فولادی مزیت ندارد و اکنون با انبوه ظرفیت های خالی روبه رو هستیم بنابراین باید در این حوزه به سراغ تکمیل 
زنجیره در محصولات پیشرفته موردنیاز کشور مانند ورق های خاص برویم یا در حوزه پتروشیمی صنایع پایین 
دستی متعدد و متکثر بسیاری داریم اما صنایع بالادست یعنی یتروشیمی های بزرگ که مواد پایه را تولید می کنند 
و صنایع کوچک پایین دست ارتباط سازمان یافته ای با هم ندارند که دولت مکلف شده برای رفع این مشکلات 

راهبرد تعیین کند و پس از آن هر نوع حمایت و مقررات گذاری باید متکی بر این راهبرد باشد.

رییس سازمان هواپیمایی کشوری درباره اینکه چرا 
سایت معروفی مانند علی بابا از همان روز اعلام 
انســداد به دلیل تخلف امکان فروش انواع بلیت 
را داشت، گفت: موضوع سایت علی بابا متفاوت 
است، علی بابا در همان روز قیمت های بالا از دامنه 
مصوب را اصلاح کرد و برگشت، همچنین مجموعه 
علی بابا حکم قضایی نداشت و حکم بخش نظارتی 
سازمان درباره علی بابا صادر شده بود و به دنبال 
حکم سازمان علی بابا تعهد به اصلاح قیمت ها را 

داد.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه حساب های بانکی 
سایت های فروش بلیت متخلف را می بندیم که با تغییر دامنه 
هم نتوانند فعالیت داشته باشند، گفت: »علی بابا« حکم قضایی 
نداشت و انسداد و تعلیق آن با حکم سازمان هواپیمایی کشوری 
بود که با تعهد به اصلاح قیمت ها به فعالیت برگشت.به گزارش 
ایلنا، محمد محمدی بخش، رییس سازمان هواپیمایی کشوری 

درباره نوع برخورد با سایت ها و آژانس های گرانفروش و این 
انتقاد که چرا مدت زمان تعلیق این سایت ها و مسدودیت ها 
آن ها محدود است، اظهار داشت: درباره سایت ها وقتی حکم 
قضایی صادر می شــود تنها درباره آن سایت است، اما شاهد 
آن بودیم که همان ســایت با دامنه و سایت مشابه در جست 
وجوگر و مرورگر بالا می آید و در ســرچ های اینترنتی همان 
سایت متخلف با دامنه دیگری قابل مشاهده است که با حکم 
مرجع قضایی اعلام کردیم که نباید چنین اقدامی صورت بگیرد 

و با تغییر دامنه بالا آید.

 حساب بانکی سایت هایاحداث واحد جدید فولادی مزیت ندارد
 متخلف فروش بلیت مسدود می شود
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